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De vakgroep Waterzuivering in 1970 van rechts naar links de mensen met hun toenmalige functie: 
Pieter Fohr, hoogleraar Waterzuivering, Jan van Schaik, analist, Johannes van der Laan, analist, Anita Kieskamp, vertrekkend secretaresse, Esther van Olderen, 
nieuwe secretaresse, Bram Klapwijk, wetenschappelijk medewerker, Henk Rensink (t), wetenschappelijk medewerker, Annie Alkema-Boudesteijn, analiste, 
werkster, student, Aart van Amersfoort (t), technicus, Hans Donker, technisch-medewerker, student, student. 



Voorwoord 

Allereerst wil ik de sectie Milieutechnologie, met al haar (oud-)medewerkers, van harte feliciteren met het 40-jarige 

bestaan van het waterzuiveringsonderzoek. Het is goed om te zien dat na een hele generatie van onderzoekers een 

nieuwe generatie bezig is om het onderzoekswerk voort te zetten. Dit is opmerkelijk in een tijd waarin er maar weinig 

jonge mensen voor technologiestudies kiezen. In de afgelopen 40 jaar heeft de vakgroep een indrukwekkende 

internationalisering doorgemaakt. Werd eerst vooral gekeken naar Nederlandse problemen, gaandeweg werden ook 

allerlei internationale problemen onderzocht. Dit heeft ertoe geleid dat veel buitenlandse studenten kiezen voor een 

milieutechnologie-opleiding in Wageningen, waarbij waterzuivering, als een van de mogelijke onderwerpen, het meest 

gewild is. 

Vanaf het begin, halverwege de jaren 7 0 , heeft de toenmalige vakgroep Waterzuivering een belangrijke rol gespeeld 

in de ontwikkeling en toepassing van zuiveringsprocessen voor huishoudelijk en stedelijk afvalwater in Nederland. 

Deze vakgroep Waterzuivering, later omgedoopt tot de sectie Milieutechnologie, heeft wereldwijde erkenning 

gekregen voor haar werk. Met name de mondiale toepassing van de door haar ontwikkelde UASB-reactor heeft 

daaraan bijgedragen. Maar ook de velen die in Wageningen zijn afgestudeerd en belangrijke functies in de afvalwater

zuivering vervullen of de afgelopen jaren hebben vervuld, hebben hier hun aandeel in. 

Er is geen enkele aanleiding om deze aandacht na 40 jaar te verminderen. Ondanks wat er reeds bereikt is, blijft 

waterzuivering nog steeds een belangrijk onderwerp in de wereld. Sterker nog, door de verstedelijking en de 

mondiale bevolkingsgroei neemt het belang ervan juist verder toe. 

Naast het innoverende, op toepassing gerichte onderzoek wordt de sectie Milieutechnologie verder gewaardeerd 

door zijn vele samenwerkingsverbanden. Samenwerking met Nederlandse universiteiten, het bedrijfsleven en de 

ontwikkelingslanden wordt gecombineerd. De sectie Milieutechnologie, als een van de initiatiefnemers hiertoe, doet 

ook volop mee in de samenwerking binnen Wetsus, Centre for Sustainable Development. Wetsus wil de kracht van 

de kennisinfrastructuur in Nederland vergroten door intensieve samenwerking. 

Ik wil de sectie Milieutechnologie veel succes wensen met het onderzoek en hoop dat het ook de komende 

40 jaar een inspirerende plek blijft, waar jonge mensen opgeleid worden om mee te helpen bij het oplossen van de 

wereldwaterproblematiek. 

Margreeth de Boer, voorzitter Wetsus 
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